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   ديپلماسي ما زورش به افغانستان هم نرسيد!

حجت الله عبدالملكي در توئيتي مي نويسد: بسمه تعالي؛ 
جناب دكتر روحاني، با سلام، با توجه به اينكه وزير خارجه 
جنابعالي حتي قدرت اخذ حقابه ايران از رود  هيرمند را از 
كشور ضعيفي مثل افغانستان هم نداشته، طرف كردن ايشان با گرگ هاي 
ديپلماس��ي جهان براي موضوع مهمي مثل مناقش��ه هسته اي صددرصد 

مخالف عقل و تدبير بوده است. با احترام
   دليلي براي ارز 3900 توماني حجاج

 كاربري به نام هرمس مي نويس��د: دول��ت هزينه كامل حج  تمتع را س��ال 
۹۶ وقتي دلار 3ه��زارو300 بوده از اعزام ش��وندگان۹۷ دريافت كرده و در 
حساب هاي دولتي انباش��ته و حالا قراره ارز را با قيمت 3هزارو۹00 پاشون 
حس��اب كنند. بعد هم بدون توضيح ماجرا با بي س��ليقگي حجاج را مقابل 

وضعيت اقتصادي و مردم قرار داده اند. چي ميشه گفت؟
   اقدامي كه بايد ادامه دار باشد

 حسين حقي در توئيتي نوشته: امروز  سلطان سكه دستگير شد! كسي كه به 
گفته نيروي انتظامي قيمت بازار طلا به دست او جا به جا مي شد. اين اقدام 
با حمايت  قوه قضائيه بايد ادامه دار باشد تا اقتصاد كشور نجات يابد. نه دختر 

وزير و نه برادر رئيس جمهور از اين امر مستثني نيستند!
   پيام نامه سردار به روحاني

 سلمانه در توئيتر مي نويسد: اميدواريم روحاني متوجه اين موضوع باشه كه 
نامه سردار  س��ليماني بهش اين پالس رو ميده كه پيام انقلاب و نظام براي 
روحاني پشتيبانيه، اگر در چارچوب  عزت ملي حركت كنه اما پيام اصلاحات 

براي روحاني چيزي جز عبور ازش نبوده! 
    ممنوع الورودي خبرنگار سؤال كننده از لاريجاني به مجلس!

علي قلهكي فعال رس��انه اي در خص��وص ممنوع ال��ورودي به مجلس يك 
خبرنگار در توئيتر نوشت: خبرنگار باتجربه خبرگزاري مهر از علي لاريجاني 
پرسيده »تدبير فوري دولت براي كنترل گراني هاي اخير چيست؟ لاريجاني 
هم پاسخ داده، اميدوارم خدا به همه شما صبر دهد! آن وقت اين خبرنگار به 
خاطر همين سؤال توسط مسئولان مجلس به خانه ملت، ممنوع  الورود شده. 

انتظار سعه بيشتري از علي آقا! بود.«
.................................................................................................................................

    شرط تحمل مشكلات توسط مردم از نگاه رئيسي 
صفحه اينستاگرام حجت الاس��لام سيدابراهيم رئيسي از 
قول وي راهكار حل مشكلات امروز كشور را اينگونه ارائه 
داد: »مردم اگر از ما مس��ئولان، صداقت، فداكاري و كار 
شبانه روزي ببينند سختي ها را تحمل مي كنند، همچنان 

كه در سال هاي اول انقلاب كه فشارها چندين برابر امروز بود.«

بس�يج دانش�جويي هف�ت دانش�گاه ب�زرگ 
 تهران عص�ر سه ش�نبه ب�ا برگ�زاري همايش 
دانش�جويي -مردمي »خس�تگي ممن�وع« 
با حض�ور چهره ه�اي سياس�ي و دانش�جويي 
ت�لاش كردند راه ه�اي برون رفت از مش�كلات 
فعل�ي را بررس�ي كنن�د ت�ا بگويند ب�راي حل 
مش�كلات اقتص�ادي كنوني كش�ور »راه حل« 
وج�ود دارد؛ فق�ط باي�د اراده اش باش�د. 
س��عيد جليلي گفت: امروز ايران درگير يك جنگ 
اقتصادي است، پس بايد بدانيم اقتضائات اين جنگ 
چيست؟ بسياري از كارهايي كه جنبش دانشجويي 
انجام مي دهد در حد نقش آفريني براي يك جنگ 
اقتصادي نيس��ت و وظيفه همه ماست تا با تعريف 
درست جايگاه و نقش خود، كاري كنيم تا كشور از 

اين جنگ موفق خارج شود. 
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام كه در همايش 
دانش��جويی - مردمی »خس��تگي ممنوع« سخن 
می گفت ادامه داد: اين روزها بسياري از غبارهايي 
كه تا چند وقت پيش مانع ديدن درس��ت حقيقت 
و به تبع آن تحليل صحيح واقعيت مي شدند كنار 
رفته است. اگر امروز همه فهميده اند كه اعتماد به 
امريكا غلط بوده است بايد عمل مان نيز مبتني بر 
همين واقعيت باشد، حتي ممكن است در آينده نه 
چندان دور بگويند اروپا هم از امريكا بدتر است و به 
اروپايي ها هم نمي شود اعتماد كرد اما چاره ديگري 
براي اداره كشور نداريم! در حالي كه چنين نيست 
و بايد ظرفيت هاي فراوان و توانمندي هاي داخلي 

خود را بشناسيم. 
جليلي ادامه داد: امروز مشاهده مي كنيد كه دشمن 
صراحتاً اعلام مي كند تعهدات��ش را نقض كرده اما 
عده اي مزدور در داخل كشور ضمن تأييد بر اينكه 
دشمن به تعهداتش عمل نكرده، صحبت از مذاكره 

مجدد با امريكا مي كنند!
نماينده مقام معظم رهبري در شوراي عالي امنيت 
ملي در بخش ديگري از سخنانش گفت: بايد نگاه 
كلان و صحيح به واقعيات داشت، انقلابي بودن به 
معناي محافظه كاري نيست، انقلابي بودن يعني به 
وضع موجود و حداقل ه��ا اكتفا نكنيم اما به معناي 
تخريب همه داش��ته هايمان هم نيست زيرا در اين 
صورت همان كار دش��من را به دس��ت خود انجام 

داده ايم و جامعه را نااميد خواهيم كرد. 
وي در بخ��ش ديگري از س��خنانش ب��ا تأكيد بر 
اينكه وقتي صورت مسئله را خوب متوجه نشويم، 
نمي توانيم براي حل مش��كلات به درس��تي عمل 
كنيم، گفت: در گذشته نيز عده اي مي گفتند چرا 
مسئله هسته اي را حل نكرديد؟ در حالي كه اصلًا 
مگر هسته اي يك مسئله بود؟ اين دشمن بود كه 
مي خواست از موضوع هسته اي يك مسئله تعريف 
و بعد هم راه حل آن را براي ما تعيين تكليف كند. 
خودمان بايد مسئله خودمان را تعريف و براي حل 
آن راهكار تعريف كنيم. جنبش دانشجويي بايد در 
اين عرصه فعال باشد و مانع تعريف مسئله از سوي 
دش��من و ارائه راهكار براي همان مس��ئله توسط 

همان دشمن شود. 
نماينده مقام معظم رهبري در شوراي عالي امنيت 
ملي در ادامه با اشاره به افزايش سه برابري نقدينگي 
در دولت ه��اي يازده��م و دوازدهم گف��ت: زماني 
كه دولت يازدهم كار خود را آغ��از كرد، نقدينگي 
4۷0هزار ميلي��ارد تومان بود اما ام��روز به بيش از 
هزارو۶00ميليارد تومان رسيده است! آن هم توسط 
كساني كه ساخت مسكن براي مردم توسط دولت 
)مس��كن مهر( را به خاطر ايجاد 40ه��زار ميليارد 
تومان نقدينگي اش��تباه مي دانس��تند! خلق غلط 
نقدينگي و عدم هدايت صحيح آن موجب مي شود 
اين نقدينگي وقتي س��رريز به بازار سكه مي شود، 
شما هر قدر هم س��كه به بازار تزريق كنيد نتوانيد 

بازار را تنظيم كنيد. 
عضو مجمع تش��خيص مصلحت نظ��ام در ادامه با 
اش��اره به ژئوپلتيك خاص ايران، گفت: هيچ كس 

منكر استفاده از ديپلماس��ي و تعامل با دنيا نيست 
اما اشتباه بزرگ اين است كه دنيا را در چند قدرت 

خاص خلاصه كنيم. 
كش��وري كه 15 همس��ايه دارد درصورت تعامل 
سازنده و مؤثر با آنها مي تواند اثر بسياري از تحريم ها 
را به حداقل ممكن برساند. سياست خارجي موفق 
ريش��ه در داخل و قدرت دروني يك كش��ور دارد، 
مانند زماني كه با اتكا به دانش��مندان هس��ته اي و 
توليد سوخت 20درصد، قدرت هاي جهاني در برابر 

جمهوري اسلامي ايران زانو زدند. 
  ماجرای FATF  به روايت حاجي دليگاني

حسينعلي حاجي دليگاني نماينده مجلس شوراي 
اس��لامي هم در اين همايش، طيف بندي داخلي 
مجلس را مورد اش��اره ق��رار داد و اظهار داش��ت: 
يك طيف از نمايندگان مجلس، مربوط به ليس��ت 
اميد هس��تند كه صرفاً گوش به فرمان هستند. در 
ماجراي استيضاح سه وزير دولت هم اين موضوع 
به خوبي خود را نش��ان داد. صب��ح موضع خاصي 
داشتند و عصر، موضع خود را تغيير دادند چون به 

آنها ابلاغ شده بود. 
وي طيف دوم نمايندگان مجلس را حدود 80 نفر از 
نمايندگان دانست كه رأي شان انقلابي است و افزود: 
فقط يك چه��ارم اين اف��راد مي توانند كف مجلس 

عمليات انجام دهند. 
حاجي دليگاني با بيان اينكه س��اير نمايندگان نيز 
ميان اين دو طيف قرار دارند و مس��تقل هس��تند، 
تصريح كرد: مشكل اصلي مجلس اين است كه در 
مشت لاريجاني قرار دارد و او هر برنامه اي را بخواهد، 

در مجلس پيش مي برد. 
نماينده شاهين ش��هر، به لايحه مب��ارزه با تأمين 
مالي تروريسم اشاره كرد و با يادآوري اينكه رهبر 
انقلاب به صراحت، نماين��دگان را از پذيرفتن اين 
كنوانس��يون ها منع كردند، اظهار داش��ت: پس از 
 FATF بيانات رهبر انقلاب، همه تصور كردند كار
تمام ش��ده اس��ت، اما آقاي لاريجاني بعد از آن به 
مجلس آمد و گفت فلان كشور چنين حرفي گفته 
 FATF و بايد زودتر كاري بكني��م و بايد زودتر به

بپيونديم!
وي با بي��ان اينكه 40 س��ؤال و ابهام را نس��بت به 
FATFمشخص كرده ايم، تصريح كرد: بايد پرسيد 
كه آيا يك نفر وجود دارد كه به اين ابهامات پاس��خ 
دهد؟ صداوسيما كه اين همه درباره برجام جلسه 
گذاشت، چرا درباره اين موضوع جلسه نمي گذارد؟

  عام�لان وضعي�ت موج�ود ب�ه بن بس�ت 
رسيده اند نه انقلاب

محمدصادق شهبازي دبير اسبق جنبش عدالتخواه 
دانشجويي هم در اين همايش گفت: امروز كساني 
كه حقوق هاي نجوم��ي مي گيرند در باغ لواس��ان 
مي نشينند و عادت كرده اند كه در محافل سياسي 
شركت كرده و برجام را تبريك بگويند، مي گويند 
كشور به بن بست رسيده است ولي كشور در بن بست 
نيست و آنها هستند كه به بن بس��ت رسيده اند. ما 
انقلاب نكردي��م كه خودمان جاي ي��ك عده ديگر 
بنش��ينيم، ما انقلاب كرديم كه اصول و آرمان هاي 

اصلي دين و انقلاب را اجرا كنيم. 
شهبازي در ادامه با اشاره به شايعه استعفاي مسعود 
نيلي دستيار ويژه رئيس جمهور در امور اقتصادي 
افزود: ما با امثال آقاي نيلي خيلي كار داريم. امثال 
او عامل وضعيت موجود هستند. مگر يادمان رفته 
كه آقاي نيلي و دوستانش مي گفتند قيمت دلار بايد 
آزاد شود و وقتي قرار بود جلوي دلالي گرفته شود 
نگذاش��تند. ما طيف فكري اي كه وضعيت امروز را 
ايجاد كرده اند رها نخواهيم كرد، نه آنها و نه كساني 
كه نمي گذاش��تند حتي به برج��ام اعتراض كنيم، 

مردم هم اينها را رها نخواهند كرد. 
دبير اسبق جنبش عدالتخواه دانشجويي ادامه داد: 
كشور امروز در بن بست نيست. كساني در بن بست 
هس��تند كه وضعيت فعلي را ايجاد كردند. كساني 
كه نامه مي نويسند و مي گويند كشور از دست رفته 
و انقلاب به بن بست رسيده، انگار يادشان رفته كه 

خودشان كشور را به اين روز انداخته اند. 
دبير اسبق جنبش عدالتخواه دانشجويي تأكيد كرد: 
عده اي هستند كه سخنراني انقلابي مي كنند ولي از 
FATF آن طرف در پشت پرده فشار مي آورند كه

تصويب شود و سعي مي كنند بگويند رهبري چنين 
نظري دارد در صورتي كه رهبر معظم انقلاب صريحاً 

نظر خود را درباره اين لايحه دادند. 
اميرحسين ثابتي مسئول اسبق بسيج دانشجويي 
دانشگاه تهران هم در ادامه گفت: يكي از مشكلات 
اساسي برخي از ما اين است كه دچار يك تصوير و 
نگاه غيرواقعي شده ايم و عده اي تصور مي كنند كه 
اميدي به آينده وجود ندارد و دچار يأس و نااميدي 
شده اند، در حالي كه اينگونه نيست و در دوم خرداد 

شرايط از امروز براي نيروهاي انقلابي بدتر بود. 
ثابتي يادآور شد: آن چيزي كه امروز براي ما بسيار 
مهم است اين است كه به مرحله مطالبه و اثرگذاري 

تخصصي برسيم، يعني اينكه دانشجو بتواند مسائل 
اصلي كشور را با درس��ي كه مي خواند پيوند بزند و 

تخصصي آن را پيگيري كند. 
وي افزود: اگر يك دانشجوي اقتصاد امروز تحليل 
درستي از وضعيت نداش��ته باشد، در آينده هم اگر 
مسئوليتي بگيرد مي ش��ود يكي مانند مسئولاني 
كه ام��روز مي بينيم كاري از دستش��ان برنمي آيد. 
اگر دانش��جويان انقلابي ما امروز حرفي در رابطه با 
تخصص خود داشته باشند فردا هم مي توانند، تحول 
ايجاد كنند، در غير اين صورت فردا هم به مش��كل 

برخورد مي كنند. 
   مشكلات كشور ربطي به تحريم ها ندارد

مسعود براتي كارشناس ارشد حوزه اقتصاد و فعال 
س��ابق دانش��جويي در ادامه همايش »خس��تگي 
ممنوع« گفت: دولت امريكا از سال 85 اتاق جنگ 
خودش را در وزارت خزانه داري به راه انداخت و ما 
به عنوان نيروهاي انقلابي باي��د فكر كنيم ببينيم 
چقدر در اين جنگ اقتصادي حضور و فهم داريم؟ 
خس��ته نيس��تيم يعني براي فضاي فعل��ي ايده و 
راه حل داريم. ما كمتر از چهار م��اه فرصت داريم 
برنامه ري��زي كنيم و بع��د از چهار م��اه ديگر اكثر 

تحريم ها برخواهد گشت. 
فعال سابق دانش��جويي تصريح كرد: در اين چهار 
ماه چيزي كه مهم است »ترس« مردم از برگشت 
تحريم هاست و فقط ترس اس��ت. اين فضاي ترس 

است كه رعب و وحشت ايجاد مي كند، چيزي است 
كه كار امريكا را براي مذاكرات بعدي ساده مي كند. 
وي ادامه داد: يك واقعيتي ك��ه در اينجا بايد با آن 
روبه رو شويم اين است كه همه مشكلات از تحريم ها 
نيست. مثلًا قيمت بالاي مسكن آيا ريشه در تحريم 
دارد؟ آيا معضل حوزه سلامت ما يا واردات سنگين 
بنزين و اسراف و... ريشه در تحريم دارد؟ رسانه ملي 
بايد ترس خود را كنار بگذارد و وارد بحث تحريم ها 

شود و بگويد تحريم چقدر اثر دارد؟
وي ادامه داد: رسيدگي به حوزه نفت و عدم وابستگي 
به آن و رس��يدگي به حوزه تحريم ه��اي بانكي دو 
پيشنهادي اس��ت كه مي تواند براي رفع مشكلات 

گره گشا باشد. 
   اقتصاد ما به عرص�ه آزمون و خطاي بانك 

مركزي تبديل شده است
 همچنين در اين همايش حسين صمصامي استاد 
اقتصاد دانشگاه شهيدبهشتي و مصطفي خوش چشم 
كارشناس مسائل بين الملل در ميزگردي به بررسي 

وضعيت اقتصاد كشور پرداختند. 
صمصامي در اين ميزگرد گفت: در رابطه با مشكلات 
ارز، ابت��دا بايد به سياس��ت هاي دول��ت درباره ارز 
برگرديم كه به نظر مي رسد عدم درايت باعث چنين 
مشكلاتي شده است. نقدينگي در سال ۹2 حدود 
500هزار ميليارد تومان بود كه در سال ۹۶ حدود 
سه برابر شد. نقدينگي با ابزار هاي اقتصادي بايد به 
سمت توليد و اشتغال هدايت شود و طبيعي است 
كه نقدينگي در جايي مي رود كه سود بيشتري دارد. 
حالا وقتي اين فضاي توليد و اشتغال فراهم نشود، 

مي رود در دلالي و امثال آن. 
اين استاد دانشگاه تصريح كرد: سياستي ابلاغ شد 
مبني بر كاهش نرخ سود بانكي اما چندي بعد امريكا 
از برجام خارج ش��د و از طرفي نقدينگي درس��ت 
هدايت نش��د و از آن سو س��فته بازي هايي كه رخ 
داد باعث اين مشكلات شد. اقتصاد ما شده عرصه 
آزمون و خط��اي بانك مرك��زي. وي گفت: در 21 
فروردين ۹۷ ابلاغ شد كه نرخ ارز تك نرخي مي شود. 
خب بعدش دوباره يك بازار ديگري شروع شد و دلار 
دوباره رش��د پيدا كرد. در حالت خوشبينانه دولت 
جاهل است اما در حالت بدبينانه دولت از عمد اين 
كار را مي كند تا براي پيشبرد اهداف سياسي خود از 

نظام امتياز بگيرد. 
  روحان�ي مجموعه 36كش�ور غربي را كل 

جهان مي داند!
مصطفي خوش چش��م هم در ادام��ه گفت: خيلي 
مواقع اين س��ؤال مي ش��ود كه دول��ت از عمد يا از 
روي جهل چني��ن وضعيتي را ايجاد كرده اس��ت، 
همين قدر كه از سال ۹2 تاكنون مي گذرد، عملكرد 
دوستان بيشتر روشن كننده است كه چه اتفاقي در 
حال رخ دادن اس��ت. اينكه نتيجه يك عمل منجر 
به ضربه زدن به انقلاب بشود، يعني اينكه قصوري 

صورت گرفته است. 
وي ادام��ه داد: امريكايي ها بورس هاي��ي را دارند 
كه نخبگان هر كش��وري را شناسايي مي كنند در 
رده هاي مختلف كارشناس��ي، كارشناس��ي ارشد 
و دكتري. اينها س��ال ها در محيط و جامعه امريكا 
بزرگ مي ش��وند و در حقيقت تمايلات اجتماعي 
و فرهنگي و سياس��ي آنجا به خورد آنها مي رود و 
با آن تفكرات امريكايي عجين مي شوند، به همين 
علت خيلي از كشور ها اجازه نمي دهند سفيرانشان 
بيش از اندازه در آن جامعه باشد. شما اگر تيمتان 
يا آن تيم مذاكره كننده تان كه تصميم هاي اصلي را 
مي گيرد از آدم هايي باشند كه يكي دو دهه در آن 
جامعه حضور داشته باشند، ناخواسته تمايلاتشان 

به اين سمت خواهد رفت. 
خوش چش��م گفت: مثلًا آقاي روحاني مي گويد ما 
مي خواهيم به جايي برسيم كه برد- برد بين ايران 
و جهان صورت گيرد، در واقع او مجموعاً 3۶ كشور 
غربي را جهان مي داند ولي صد و خرده اي كش��ور 

عضو جنبش عدم تعهد را نمي بيند.

گزارشي از همايش بسيج دانشجويي»خستگي ممنوع«

انقلابیگرینهاکتفابهحداقلهاستونهتخریبداشتهها
   گزارش

جليل�ی: اگ�ر ام�روز هم�ه 
فهميده ان�د ك�ه اعتم�اد به 
امريكا غلط بوده اس�ت بايد 
عمل مان نيز مبتني بر همين 
واقعيت باش�د، حتي ممكن 
است در آينده نه چندان دور 
بگوين�د اروپا ه�م از امريكا 
بدتر اس�ت و ب�ه اروپايي ها 
هم نمي ش�ود اعتماد كرد اما 
چاره ديگري براي اداره كشور 
نداري�م! در حال�ي كه چنين 
نيس�ت و باي�د ظرفيت هاي 
ف�راوان و توانمندي ه�اي 
داخل�ي خ�ود را بشناس�يم

   چهره ها

عضو كابينه دولت ه�اي نهم و دهم گفت: كش�يدن مجادلات 
اعضاي كابينه به رس�انه ها يعني وزرا تصميم  گير نيستند و در 
نشست هاي هيئت وزيران اقناع لازم براي آنان به وجود نمي آيد. 
مسعود ميركاظمي عضو كابينه دولت هاي نهم و دهم در گفت وگو با 
فارس، با اشاره به بگو مگوي اخير چهار نفر از كابينه دولت دوازدهم 
گفت: اختلاف س��ليقه در همه دولت ها وجود داش��ته است، اما در 
مجموعه دولت بحث و حل و فصل مي شد و به بيرون كشيده نمي شد. 
وي ادامه داد: مباحثات جدي و سنگيني ممكن است در نشست هيئت 
دولت رخ دهد و در نهايت پس از رأي گيري، هر آنچه مصوب شد، همه 
ملزم به اجرا و تبعيت از آن هستند، اما اينكه مسائل به بيرون كشيده 
مي شود، نش��ان از آن دارد كه هنوز در دولت مسائل پخته و حلاجي 
نشده است و اعضا اقناع نشده اند، نتيجه  آن اين مي شود كه مباحثات 

اعضاي دولت به جرايد مي كشد كه صورت خوبي ندارد. 
   نقش رئيس دولت جمع  كردن اختلافات كابينه اش است

ميركاظمي گفت: كش��يده ش��دن مجادلات اعضاي كابينه به 
رسانه ها نه تنها نتيجه مثبتي ندارد، بلكه نااميدي را هم به جامعه 
سرايت مي دهد و اينجا نقش رئيس دولت به ميان مي آيد كه بايد 
اين اختلافات را در پايان نشست هيئت دولت جمع و جور كند و 
نگذارد كار به مجادلات لفظي اعضاي كابينه اش در فضاي مجازي 
يا رسانه ها منجر شود و مقابل هم قرار گيرند. وي علت اصلي بروز 
اختلاف ميان اعضاي كابينه را سياستگذاري هاي غلط در زمينه 
ارز و مديريت ناصحيح اين عرصه خواند و افزود: اينجا همه وزرا و 
معاونان رئيس جمهور در معرض سؤال قرار گرفته اند، اما معلوم 

نيست پاسخگو كيست؟  

   تصميمات بيرون از نشست 
دولت اتخاذ مي شود؟

وزير بازرگاني و نفت در دولت هاي نهم 
و دهم گفت: وقتي با اين رفتار از سوي 
اعضاي كابينه در بيرون از نشس��ت 
هيئت دولت مواجه مي شويم، يعني 
يك نفر از بيرون دولت سياستگذاري 
كرده و در نشست هاي هيئت دولت اقناع لازم به وجود نيامده است، 
در نتيجه چند تن از وزرا و معاونان سياست مربوطه را نپذيرفته اند 
و امروز نمي توانند از آن دفاع كنند. وي ادام��ه داد: از ابتداي دولت 
يازدهم مش��خص بود كه دولت، تي��م اقتصادي را تش��كيل نداده 
است بلكه دو يا سه نفر خاص هستند كه حتي اگر عضو كابينه هم 
بوده اند اما تصميمات توسط آنان در بيرون از جلسات دولت اتخاذ 
مي شد و اعضاي دولت خيلي دست اندركار نيستند و نامه چهار وزير 
دولت يازدهم هم مبين اين موضوع بود ك��ه آنها نقش چنداني در 
تصميم گيري ها ندارند، اما بابت اي��ن تصميمات مجبورند به افكار 
عمومي پاسخ دهند. مجادلات رسانه اي اعضاي دولت در اين روزها 
نش��ان مي دهد كماكان اين وضعيت ادامه دارد. ميركاظمي درباره 
تصميم گي��ران خارج از فضاي نشس��ت هاي دولت اظهار داش��ت: 
بعضي از آنها ممكن اس��ت زماني هم عضو كابينه هم بوده باشند، 
همانند رئيس سابق دفتر رئيس جمهور، رئيس سازمان مديريت و 
برنامه ريزي، مشاوران و دستيار ويژه رئيس جمهور. امروز اگر از وزراي 
صنعت يا ديگر وزراي مربوطه در جمع خصوصي از وضعيت امروز 

اقتصادي كشور بپرسيم، پاسخ مي دهند كه ما مقصر نيستيم.

نظر وزير اسبق در مورد علني شدن اختلافات وزراي دولت روحاني

مجادله علني دولتي ها يعني وزرا تصميم گير نيستند
عضو شوراي مركزي حزب مؤتلفه اسلامي به وجود مافيا ي 
قدرت و ثروت كه از دوران »كارگزاران س�ازندگي« تا الان 
نبض اقتصاد كشور را در دست دارند اشاره كرد و افزود: اينها، 
درصدد كارشكني و سوءاستفاده در شرايط كنوني هستند. 
حميدرضا ترق��ي در گفت وگو با فارس با اش��اره به اظهارات 
اخي��ر رئيس جمه��ور گف��ت: شكس��ت برنامه ه��اي دولت 
كه مبتني بر برج��ام بود از ي��ك طرف و ناتوان��ي دولت در 
پاسخگويي به مطالبات مردم، از طرف ديگر موجب شده كه 
هم اصلاح طلبان تندرو اس��تراتژي خود را در ارتباط با عبور 
از روحاني كليد بزنند و هم با توجه به وضعيتي كه در جامعه 
وجود دارد، يك افت قاب��ل ملاحظه در موقعي��ت و جايگاه 

روحاني پيش آمده است. 
وي ادامه داد: طبيعتاً وقتي اين واقعيت، در كنار عزم جمعي از 
نمايندگان مجلس براي استيضاح و سؤال از رئيس جمهور قرار 
مي گيرد، اين موضوع، مقداري آقاي روحاني را دچار نگراني 

كرده است و احساس خطر مي كند. 
ترقي تصريح كرد: با توجه به اين ش��رايط، اگرچه هنوز در حوزه 
عمل، تغيير رويكرد خاصي از رئيس جمهور شاهد نيستيم- و آنچه 
تا الان رخ داده، ناشي از همان ستاد هماهنگي است كه مقام معظم 
رهبري تشكيل داده اند- ولي آن اظهارات، قدري از عصبانيت ملي و 
دغدغه رو به تزايد مردم كاسته و آب سردي است روي نقطه جوش 

ملت كه تا اندازه اي ريخته شده است. 
عضو ش��وراي مركزي حزب مؤتلفه اس��لامي درب��اره ضرورت 
تغيير در تيم اقتصادي دولت اظهار داش��ت: تجرب��ه اين دولت 

نش��ان داد، وزراي خسته و وزرايي 
كه روحيه جنگ اقتصادي ندارند 
و اص��ولاً ق��درت ريس��ك بالايي 
ندارند و دل و جرئت رفتن به شكم 
مشكلات و بحران ها را ندارند، قادر 
نيستند با توطئه ها و دسيسه هايي 
كه امريكا يی ه��ا و غربي ها عليه ما 
طراحي مي كنند مقابله كنند. كارشناس مسائل سياسي درباره 
ميزان اثرگذاري فشارهاي خارجي و تحريم ها بر اقتصاد كشور، 
گفت: همه كارشناسان اقتصادي كشور، اين عدد را بيشتر از 30 
درصد نمي دانند، مابقي ناشي از ناكارآمدي سياست هاي نادرست 
و تجربه شده غلط و عدم اجراي سياست هاي كلان نظام است كه از 

سوي رهبر انقلاب ابلاغ شده است. 
عضو ش��وراي مركزي حزب مؤتلفه اس��لامي ب��ا بيان اينكه 
درصد زيادي از مشكلات كنوني، به عدم اجراي سياست هاي 
اقتصادي مقاومتي، اصل 44 و توصيه هاي رهبري در ابتداي 
هر سال برمي گردد، تصريح كرد: بخش ديگري از مشكلات هم 
برمي گردد به بي اعتقادي بخش هاي دولتي به اين سياست ها 

و عدم پايبندي به آنها. 
عضو ش��وراي مركزي حزب مؤتلفه اسلامي به وجود مافيا ي 
قدرت و ثروت كه از دوران »كارگزاران سازندگي« تا الان نبض 
اقتصاد كشور را در دست دارند اشاره كرد و افزود: اينها درصدد 
كارشكني و سوءاستفاده در شرايط كنوني هستند و در كند 

شدن حركت دولت اثر مي گذارند. 

عضو شوراي مركزي حزب مؤتلفه اسلامي:

مافياي مرتبط با»كارگزاران« در كند شدن حركت دولت مؤثر است

عضو فراكسيون اميد مجلس:
اعضایجدیدکابینههمممکناستبراساس

روابطخاصانتخابشوند
عبدالرضا هاش�م زايي گف�ت: دور از ذهن 
نيس�ت كه تيم اقتص�ادي جايگزين هم بر 
اساس معيارهايي همچون دوستي، سفارش 

يا روابط خاص انتخاب شوند. 
به گزارش مهر، عبدالرضا هاش��م زايي عضو 
فراكس��يون اميد مجلس ش��وراي اسلامي 
در گفت وگويي با اش��اره به ل��زوم تغيير در 
تيم اقتصادي دولت اظهار داش��ت: دور از ذهن نيست كه تيم اقتصادي 
جايگزين هم بر اساس معيارهايي همچون دوس��تي، سفارش يا روابط 
خاص انتخاب ش��وند اما حداقل از نظر افكار عمومي و جو رواني جامعه 
مي تواند تأثير مثبت داشته باشد. وي افزود: دو سال قبل در نطق افتتاحيه 
مجلس يكي از تذكراتي كه به دول��ت داده بودم همين تغيير تيم اقتصادي 
بود اما اهميتي داده نش��د در حالي كه رسيدگي به وضع اقتصادي كشور از 
مهم ترين وظايف دولت است. به نظر من تغيير در تيم اقتصادي دولت هم به 

نفع دولت است و هم به نفع ملت. 
.................................................................................................................................

سؤالازوزراينیرو،اطلاعاتوعلوم
اعلاموصولشد

هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي سؤال ملي سه تن از نمايندگان از 
وزراي نيرو، اطلاعات و علوم را در جلسه علني پارلمان اعلام وصول كرد. 
به گزارش ف��ارس، احمد اميرآبادي عضو هيئت رئيس��ه مجلس ش��وراي 
اسلامي در نشست علني ديروز پارلمان موارد اعلام وصولي را قرائت كرد. بر 
اين اساس، سؤال منطقه اي حسن كامران نماينده اصفهان از وزير نيرو در 
مورد عدم جاري بودن حقابه كشاورزان اصفهان در زاينده رود و عدم روند 

اجراي طرح هاي توسعه اعلام وصول شد. 
س��ؤال ملي حس��ن كامران نماين��ده اصفه��ان از وزير اطلاع��ات درباره 
عدم برخورد با اقدامات وزارت نيرو كه زمينه تجمع حقابه داران اين استان را 
فراهم كرد نيز اعلام وصول شد. همچنين سؤال ملي محمد فيضي نماينده 
اردبيل از وزير علوم، تحقيقات و توس��عه در زمينه علت توسعه تحصيلات 
تكميلي آموزش��ي غيرانتفاعي بدون دارا بودن حد نص��اب علمي و تعيين 

تكليف دستياران علمي دانشگاه پيام نور اعلام وصول شد. 
همچنين هدايت الله خادمي نماينده ايذه و باغملك از طرح سؤال خود از وزير 
فرهنگ و ارشاد اسلامي درباره وضعيت نابسامان در حوزه هنري و فرهنگي 

كشور انصراف داد. 
.................................................................................................................................

عضو فراكسيون نمايندگان ولايي مجلس:
موضعگیريروحانيبجابود

عضو فراكسيون نمايندگان ولايي مجلس 
تأكيد كرد كه موضع گيري رئيس جمهور در 
بحث تحريم ها و اينكه اگر قرار باشد، نفت 
ايران صادر نشود هيچ نفتي صادر نخواهد 

شد به موقع و بجا بود. 
محمدج��واد ابطح��ي در گفت وگو ب��ا خانه 
ملت، در خصوص سفر رئيس جمهور به اروپا، 
اظهار داشت: سوئيس و اتريش از كش��ورهاي مؤثر اتحاديه اروپا هستند 
و تعاملات بدي نسبت به كش��ورهاي ديگر اروپايي حتي سه كشور عضو 
برجام، با ايران نداشته اند و مي توان روابط آنها با ايران را خوب ارزيابي كرد. 
مذاكرات ايران با كش��ورهاي اروپايي ممكن است در خصوص برجام نيز 
اثرگذار باشد و سه كشور آلمان، انگليس و فرانسه مي توانند نقش مؤثري 

براي ابقاي برجام داشته باشند. 
وي افزود: موضع گيري رئيس جمهور در سوئيس كه در راستاي موضع گيري 
هفته قبل ايشان انجام ش��د، به عقيده من مثبت بوده است. رئيس جمهور 
روحاني به خوبي در بحث تحريم ها و اينكه اگر قرار باشد، نفت ايران صادر 
نشود هيچ نفتي صادر نخواهد شد، موضع گيری كرد و اميدوارم كه همين 

وضع باعث همدلي و وفاق بيشتر در داخل باشد. 
نماينده مردم خميني ش��هر در مجلس با بيان اينكه از گذشته نيز حرف ما 
اين بود كه اگر از موضع ضعف با ساير كش��ورها صحبت كنيم، دنيا ما را رها 
نمي كند و بايد در مقابل آنها با زبان خودشان صحبت كنيم و اين موضع گيري 
رئيس جمهور براي ما تازگي داشت. عضو فراكسيون نمايندگان ولايي مجلس 
شوراي اسلامي با بيان اينكه رئيس بانك اتريشي از تحريم هاي امريكا تبعيت 
كرد، بيان كرد: اگر راه حل هايي براي ارتباط با كش��ورهاي جهان پيدا شود، 
خوب است و ما نيز معتقديم كه دنيا بسته نيست، برخلاف آنچه گفته مي شود 

تحريم ها ارتباط ايران با دنيا را قطع نكرده است.
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